

Who are we?

The **Community Legal Services of Pointe St-Charles and Little Burgundy** were created in 1970. We are a non-profit organisation and a local legal aid centre, administered by the local population.

Population served

The Montreal neighbourhoods of Pointe St-Charles and Little Burgundy.

Our objectives

- To offer legal services, in order to assist the economically disadvantaged understand and defend their rights;
- To encourage and promote change through legislation and other social measures;
- To increase access to justice for all citizens;
- To defend the economic and social rights of low-income citizens by all possible means, both collective and individual;
- To work closely with community organisations in the area in order to improve living conditions.

To become a member

Anyone living in Pointe St-Charles or Little Burgundy can become a member of the Community Legal Services, if they support the mission of the organisation.

To become a member, fill out the attached membership form.

It is not necessary to be a member to benefit from our services.

General services

Our experienced team welcomes citizens and organisations, and provides:

- a basic information service regarding your rights;
- information and training sessions on various legal topics.

Legal aid services

As a local legal aid centre, we provide all services covered under the *Legal Aid Act* (except for criminal and immigration matters) : consultations, legal advice, representation before the courts, etc, notably in the following areas:

- family law (child custody, child support, divorce, legal separation, adoption);
- welfare, unemployment, QPP, CSST, SAAQ, family allowances;
- housing;
- consumption and debts (ex.: Hydro-Quebec, Bell, sales contracts);
- civil law, etc.

Who is eligible to legal aid?

Call us or visit our website to find out if you are financially eligible to legal aid (www.servicesjuridiques.org).

IMPORTANT!

We suggest that you take a moment to call us to establish your rights. If you are not eligible to legal aid, we can at the very least give you some information or refer you to other resources.



Community Legal Services of Pointe St-Charles and Little Burgundy

2533 Centre St., office 101
(Charlevoix Metro)
Montreal, QC, H3K 1J9

Tel: 514-933-8432

Fax: 514-933-4381

www.servicesjuridiques.org

Office hours

**Monday to Friday *
from 8:30 to 12pm
and 1pm to 4:30**

**During the summer, on Fridays,
office hours are from 8:30 to 12:30pm.*

MEMBERSHIP FORM

**to become a member
of the Community Legal Services
of Pointe St-Charles
& Little Burgundy**

Please, fill out this form:

First Name* : _____

Last Name* : _____

Address* : _____

City* : _____

Province* : _____

Postal Code* : _____

Telephone : _____

Email : _____

Your signature* : _____

(* = required information)

Thank you for cutting at the dotted line
and returning the form to us
(drop it off at our office or send it by mail).

FORMULAIRE D'ADHÉSION

pour devenir membre des Services juridiques communautaires de Pointe St-Charles et Petites-Bourgogne

SVP, remplir ce formulaire :

Prénom* : _____

Nom* : _____

Adresse* : _____

Ville* : _____

Province* : _____

Code postal* : _____

Téléphone : _____

Courriel : _____

Votre signature* : _____

(* = champs obligatoires)

Merci de découper sur le pointillé
et de nous remettre ce formulaire
(le déposer à notre bureau
ou l'envoyer par la poste).

Qui sommes-nous ?

Services juridiques communautaires de Pointe St-Charles et Petite Bourgogne est un organisme communautaire à but non lucratif qui existe depuis 1970 et un centre local d'aide juridique, sous le contrôle de la population locale.

Territoire desservi

Les quartiers montréalais de Pointe-Saint-Charles et Petite-Bourgogne.

Nos objectifs

- Offrir des services juridiques pour aider les personnes économiquement défavorisées à comprendre et à défendre leurs droits;
- Encourager et promouvoir toute législation et autres mesures sociales;
- Rendre la justice accessible pour les citoyen(ne)s;
- Défendre les droits économiques et sociaux des citoyen(ne)s par tous les moyens, collectifs et individuels;
- Travailler en étroite collaboration avec les autres intervenant(e)s communautaires du milieu, à l'amélioration des conditions de vie.

Devenir membre

Toute personne demeurant dans les quartiers desservis peut devenir membre des Services juridiques, si elle adhère à la mission de l'organisme.

Il suffit de remplir le formulaire d'adhésion ci-joint.

Il n'est pas nécessaire de devenir membre pour avoir accès aux services.

Les services généraux

Une équipe d'expérience accueille les citoyen(ne)s et organismes et offre :

- un service de renseignements de base sur les droits;
- des rencontres d'information et de formation sur divers thèmes juridiques.

Les services d'aide juridique

À titre de Centre local d'aide juridique, nous offrons les services couverts par la *Loi sur l'Aide juridique* (sauf en matière criminelle et d'immigration) : consultation, conseil juridique, représentation devant les tribunaux, etc, *notamment* dans les domaines suivants:

- droit familial (garde d'enfant, pension alimentaire, divorce, séparation de corps, adoption);
- aide sociale, assurance chômage, RRQ, CSST, SAAQ, allocations familiales;
- logement;
- consommation et endettement (ex.: Hydro-Québec, Bell, contrat d'achat);
- droit civil, etc.

Qui est admissible à l'aide juridique ?

Pour savoir si vous êtes financièrement admissible à l'aide juridique, téléphonez-nous ou consultez les barèmes sur notre site internet (www.servicesjuridiques.org).

IMPORTANT!

Nous vous suggérons de vous renseigner auprès de notre équipe pour établir vos droits. Si vous n'êtes pas admissible à l'aide juridique, nous pourrions à tout le moins vous transmettre des informations ou vous guider vers d'autres ressources.



Services juridiques communautaires de Pointe St-Charles et Petite Bourgogne

2533 rue Centre, bureau 101
(métro Charlevoix)
Montréal (QC) H3K 1J9

Tél.: 514-933-8432

Télec.: 514-933-4381

www.servicesjuridiques.org

Heures d'ouverture

**Lundi au vendredi*
de 8h30 à 12h00 et
de 13h00 à 16h30**

**Durant l'été, le bureau est ouvert
les vendredis de 8h30 à 12h30.*